

Weiterführende Informationen

www.uni-goettingen.de/de/56888.html

Beratung und Anmeldung

Dr. Frank Schleritt
Theologische Fakultät
Studiendekanat (Zimmer E 30)

Platz der Göttinger Sieben 2
37073 Göttingen

☎ 0551 39-7110

✉ Frank.Schleritt@theologie.uni-goettingen.de

unterstützt durch das Projekt „Internationalisierung der Curricula“



GEORG-AUGUST-UNIVERSITÄT
GÖTTINGEN



Theologische Fakultät

Zertifikatsprogramm

EIRENE

Ecumenical and Interreligious Encounters
in Non-Homogeneous Environments



In our globalised world, intercultural and interreligious competencies increasingly gain significance – in both private and professional realms. The certificate programme EIRENE offered by the Faculty of Theology responds to these developments. It is designed for students in all degree programmes at the University of Göttingen who share an interest in

- ▶ engaging in academic discussions on topics and issues regarding ecumenical and interreligious encounters in a variety of cultural contexts,
- ▶ researching religious and social diversity and experiencing it in heterogeneous, interdisciplinary groups of learners,
- ▶ applying newly acquired knowledge to concrete theological and social questions,
- ▶ enhancing their English language proficiency.

The programme comprises 24 credit points. It covers a module which imparts the foundations of intercultural communication, two modules which allow students to acquire knowledge and methodological competencies in focus regions of their choice (e.g. Africa and Asia) and deepen these in an interdisciplinary setting, and a module which includes an internship in a church community or school characterized by diversity as well as an evaluation seminar:

- Intercultural Hermeneutics (5 C / 3 WLH)
- Christianity in Intercultural Perspectives I (6 C / 4 WLH)
- Christianity in Intercultural Perspectives II (6 C / 4 WLH)
- Ecumenical Internship and Reflection on Practical Work (7 C / 2 WLH)

Depending on the respective examination and study regulations, parts of the certificate programme can be counted towards the key competency or elective component of a degree programme. Classes and examinations are held in English or German.

In unserer globalisierten Welt gewinnen interkulturelle und interreligiöse Kompetenzen zunehmend an Bedeutung – privat und im Beruf. Diesem Befund trägt das von der Theologischen Fakultät angebotene Zertifikatsprogramm EIRENE Rechnung. Es richtet sich an Studierende aller Studiengänge der Georg-August-Universität Göttingen, die Interesse haben,

- ▶ sich wissenschaftlich mit Themen und Problemhorizonten ökumenischer und interreligiöser Begegnungen in unterschiedlichen kulturellen Kontexten auseinanderzusetzen,
- ▶ religiöse und gesellschaftliche Diversität zu erforschen und in heterogenen, interdisziplinären Lerngruppen zu erleben,
- ▶ neu erworbenes Wissen auf konkrete theologische und gesellschaftliche Fragen anzuwenden,
- ▶ ihre Englischkenntnisse zu vertiefen.

Das Programm umfasst 24 C. Es gliedert sich in ein Modul, in dem Grundlagen der interkulturellen Kommunikation vermittelt werden, zwei Module, die dem Erwerb und der interdisziplinären Vertiefung von Fach- und Methodenkenntnissen in wählbaren Schwerpunktregionen (z.B. Afrika und Asien) dienen, und ein Modul, das aus einem Praktikum in einer durch Menschen unterschiedlicher Herkunft geprägten Kirchengemeinde oder Schule und einem Auswertungsseminar besteht:

- Intercultural Hermeneutics (5 C / 3 SWS)
- Christianity in Intercultural Perspectives I (6 C / 4 SWS)
- Christianity in Intercultural Perspectives II (6 C / 4 SWS)
- Ecumenical Internship and Reflection on Practical Work (7 C / 2 SWS)

Je nach Prüfungs- und Studienordnung kann das Zertifikatsprogramm anteilig im Schlüsselkompetenz- oder Wahlbereich angerechnet werden. Unterrichts- und Prüfungssprachen sind Englisch und Deutsch.